
Oświadczenie złożone 

przez senator Andżelikę Możdżanowską 

na 64. posiedzeniu Senatu 

w dniu 6 listopada 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do minister infrastruktury i rozwoju Marii Wasiak 

Szanowna Pani Minister! 

Po wprowadzeniu embarga przez Federację Rosyjską polscy rolnicy ponieśli wielkie straty.  

Produkty rolno-spożywcze wytwarzane w naszym kraju trafiały na rynki wschodnie dzięki działalności 

firm spedycyjnych. Zrzeszenie Międzynarodowych Przewoźników Drogowych w Polsce alarmuje, że polskie 

firmy transportowały nie tylko polskie produkty, ale i pośredniczyły w transporcie towarów z Niemiec, Ho-

landii czy Francji. Rosyjskie embargo spowodowało znaczne trudności finansowe. Większość przewoźników 

ma problemy ze spłatą rat kredytowych i leasingowych, a to prosta droga do upadłości bardzo dużej grupy 

firm. 

W związku z powyższym zwracam się o udzielenie przez Panią Minister odpowiedzi na następujące pyta-

nia. 

1. Czy ministerstwo dysponuje danymi określającymi wielkość strat, jakie poniosły polskie przedsiębior-

stwa transportowe po wprowadzeniu embarga przez stronę rosyjską? 

2. Czy firmy transportowe mogą liczyć na rekompensatę ze strony państwa? 

3. Czy możliwe jest wprowadzenie na czas trwania embarga zwolnienia z opłacania składek odprowadza-

nych do ZUS oraz podatku od środków transportu? 

Z poważaniem 

Andżelika Możdżanowska 




